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مدیر کل نظارت وزارت بهداشت  مطرح کرد

نصف شدن سرانه مصرف شیر

هر فرد باید در طول س��ال بیش از ۱۰۰ لیتر شیر 
مص��رف کند در حالی که این میزان در کش��ور به 
طور متوس��ط زیر ۶۰ لیتر است.  هدایت حسینی، 
مدیر کل نظارت بر غذای وزارت بهداش��ت با بیان 
این مطلب به فارس گفت: متأسفانه سرانه مصرف 
ش��یر در کشور ما بس��یار پایین است و این یکی از 
نگرانی های وزارت بهداشت است که در اردیبهشت 
امسال در ش��ورای عالی سلامت و امنیت غذایی با 
حضور رئیس جمهوری نیز مطرح ش��د.  وی افزود: 
س��رانه مصرف شیر هر فرد در سال باید بالای ۱۰۰ 
لیتر باشد اما این میزان برای هر ایرانی کمتر از ۶۰ 
لیتر است بنابراین نباید کاری کنیم که سرانه مصرف 
شیر در کش��ور پایین بیاید بلکه براساس مصوبات 
ش��ورای عالی س��لامت و امنیت غذایی قرار است 
اقداماتی انجام شود که سرانه مصرف شیر در کشور 
بالا برود.  به گفته مدیر کل نظارت بر غذای وزارت 
بهداش��ت، برای افزایش سرانه مصرف شیر هم باید 
فرهنگ سازی صورت بگیرد تا مردم شیر را در سبد 
غذایی روزانه ش��ان قرار دهند و هم باید فراهم آوری 
و دسترس��ی مردم به شیر سالم و با قیمت مناسب 
وجود  داشته باشد.  حسینی خاطرنشان کرد:  یکی 
از اقداماتی که در ش��ورای عالی س��لامت و امنیت 
غذایی مصوب شد، توزیع ش��یر رایگان در مدارس 
برای دانش آموزان بود، اقدام دیگر تأمین یارانه برای 
شیر است تا شیر ارزان و سالم در اختیار مردم قرار 
بگیرد. مدیر کل نظارت بر غذای وزارت بهداش��ت 
اظهار داشت:  ش��یرهایی که اکنون در بازار هستند 
مورد تایید وزارت بهداشت است و مشکلی ندارند و 
سازمان غذا و دارو به طور مستمر بر کیفیت شیرهای 
موج��ود در بازار نظ��ارت دارد و هر زمان محصولی 

دارای مشکل باشد به سرعت از بازار جمع می شود.

سخنگوی فراکسیون گردشگری مجلس انتقاد کرد

صنایع دستی آخرین اولویت 
میراث فرهنگی 

متأس��فانه توجه به صنایع دس��تی در س��ازمان 
میراث فرهنگ��ی در رده آخر اس��ت در حالی که در 
گذش��ته این حوزه دارای س��ازمان مستقل بود. ایرج 
ندیمی، س��خنگوی فراکسیون گردش��گری، میراث 
فرهنگی و صنایع دستی درباره وضعیت صنایع دستی 
کشور اظهار داشت: موضوع اول درباره صنایع دستی 
تردده��ای بین المللی اس��ت که بالاخره بخش��ی از 
خریداران آنها خارجی ها بودند که باید این مش��کل 
حل ش��ود و این خریداران خارج��ی دوباره بازار خود 
را در ایران پیدا کنند. وی با بیان اینکه مش��کل دوم 
صنایع دس��تی کش��ور قدرت خرید داخلی است که 
خریداران داخل کش��ور هم باید سهمی برای میراث 
و تاریخ و فرهنگ و هنر هنرمندان ایرانی بپردازند به 
تسنیم گفت: موضوع دیگر تبلیغ است که بخشی از آن 
به رسانه ها و شناساندن صنایع دستی به مردم مربوط 
می ش��ود. سخنگوی فراکس��یون گردشگری، میراث 
فرهنگی و صنایع دس��تی با بیان اینکه یکی دیگر از 
مشکلات صنایع دستی کشور مربوط به ترویج است، 
اضافه کرد: متأس��فانه در حال حاضر بخش عمده ای 
از صنایع دستی ایران محدود به چند شهرستان شده 
اس��ت که این باید به کل اس��تان  های کشور تعمیم 
یابد و توس��عه ملی دهیم. ندیمی یادآور شد: موضوع 
دیگر ترجیح است به این معنا که در سازمان میراث 
فرهنگی بیش��تر روی گردشگری و پس از آن میراث 
فرهنگی و بعد از آن به صنایع دستی توجه می شود در 
حالی که در گذشته صنایع دستی یک سازمان مستقل 
داش��ت اما در حال حاضر زیرمجموعه گردشگری و 

میراث فرهنگی قرار گرفته است. 

ایست پلیس به تریلی افیونی
پلی��س مبارزه با موادمخدر غرب اس��تان تهران 
در عملیاتی مشترک با پلیس شرق استان تهران با 
توقیف خودروی تریلی در شهریار موفق به کشف78 
کیلوگرم تریاک ش��د.  ایس��نا در این باره نوش��ت: 
سرهنگ گلزاری، جانشین فرماندهی انتظامی ویژه 
غرب استان تهران با تش��ریح این خبر گفته است: 
روز سه ش��نبه در پی کسب خبری مبنی بر حمل و 
نگهداری موادمخدر توسط قاچاقچیان در شهرستان 
ش��هریار، بررس��ی موضوع در دس��تور کار ماموران 
پلیس مبارزه با موادمخدر اس��تان قرار گرفت.  وی 
افزود: با آغاز بررسی های پلیس و شناسایی و تعقیب 
و مراقب��ت مح��ل فعالیت قاچاقچی��ان موادمخدر، 
سرانجام س��اعت 8 ش��ب  در عملیاتی مشترک با 
پلیس مبارزه با موادمخدر ش��رق استان تهران،یک 
دستگاه خودروی تریلی سفیدرنگ در مسیر میدان 
جعفریه به سمت میدان صیاد شیرازی  توقیف شد.  
به گفته جانشین فرماندهی انتظامی ویژه غرب استان 
تهران در بازرس��ی از تریلی 78 کیلوگرم تریاک در 
28 بس��ته که به صورت ماهرانه ای در خودرو جاساز 
ش��ده بود کشف و 2 قاچاقچی به نام های »م-الف« 
33 س��اله و »م - ش« 34 ساله که هردو اهل زرند 
کرمان هستند، دستگیر شدند. وی تصریح کرد:  در 
ادامه قاچاقچی دیگری به نام »ع - ر« 48 ساله اهل 
خرم آباد در منزلش در ش��هر اندیشه دستگیر و یک 
دس��تگاه خودروی پژو پارس سفید رنگ نیز توقیف 
شد.  گفتنی است متهمان به همراه اموال مکشوفه و 
توقیفی جهت سیر مراحل قانونی به پلیس مبارزه با 

موادمخدر غرب استان تهران منتقل شدند. 

در جلسه ستاد استقبال از مهر اعلام شد

تخفیف 50درصدی حمل و نقل 
عمومی برای دانش آموزان

دانش آموزان می توانند با مراجعه به س��ایت 
ش��هرداری تهران جهت دریافت کارت تخفیف 
5۰ درصدی حمل و نقل عمومی ثبت نام کنند. 
به گزارش»وطن امروز« نخس��تین جلسه ستاد 
اس��تقبال از مهر روز گذش��ته با حضور قائم مقام 
معاون شهردار تهران، رئیس پلیس راهور تهران 
بزرگ و جمعی از نمایندگان دس��تگاه های دیگر 
برگزار ش��د. حجت الله به��روز، قائم مقام معاونت 
حمل و نقل و ترافیک ش��هرداری تهران با اشاره 
به اینکه براس��اس مصوبه ش��ورای اسلامی شهر 
تهران ب��ه دانش آموزان در بخ��ش حمل و نقل 
عمومی 5۰ درصد تخفیف داده می ش��ود، گفت: 
ب��ا توجه به اینکه این مصوبه دیر ابلاغ ش��د، در 
بخش زیرس��اخت ها با مش��کل مواجه بودیم اما 
اکنون ب��ا هماهنگی های به عمل آمده، س��ایت 
ش��هرداری تهران آم��اده ثبت نام دان��ش آموزان 
جهت دریاف��ت کارت دانش آموزی برای دریافت 
تخفیف است. وی با تاکید بر اینکه دانش آموزان 
می توانند با مراجعه به س��ایت شهرداری تهران 
جهت دریافت کارت تخفیف 5۰ درصدی استفاده 
از حمل و نقل عمومی ثبت نام کنند، تصریح کرد: 
کارت های یادشده با پست تا قبل از مهر ماه برای 
دانش آموزان ارس��ال خواهد شد. قائم مقام معاون 
ش��هردار تهران در ادامه بااش��اره به آغاز فرآیند 
ساماندهی سرویس مدارس اظهار داشت: آموزش 
رانندگان س��رویس مدارس از ابتدای شهریورماه 
آغاز خواهد ش��د که بر این اس��اس 8هزار راننده 
تاکسی ویژه س��رویس مدارس در یک دوره نیم 
روزی تح��ت آموزش ه��ای صحی��ح رانندگی و 
روانشناختی رفتار با کودک قرار می گیرند. بهروز 
تصریح کرد: به تمام مناطق ابلاغ ش��ده نس��بت 
به اصلاح تجهیزات ترافیکی و س��اماندهی معابر 
منتهی به حریم م��دارس اقدام کنند و چنانچه 
مدرسه ای درخواستی داشت، اعمال شود. وی با 
تاکید بر اینکه پیش بینی می شود از ابتدای مهرماه 
شاهد افزایش 2 میلیونی مسافران ناوگان حمل 
و نقل عمومی باشیم، خاطرنشان کرد: با افزایش 
جابه جایی ه��ا، حجم جابه جایی ب��ه 22 میلیون 
خواهد رس��ید که براساس تمهیدات پیش بینی 
ش��ده، ۶۰ درصد جابه جایی مسافران در شهر با 

حمل و نقل عمومی صورت خواهد گرفت.

مدیرکل ایمنی سازمان هواپیمایی مطرح کرد

جمع آوری اطلاعات
از شاهدان سقوط آنتونف

به منظ��ور بررس��ی علت س��انحه س��قوط 
هواپیمای ایران- ۱4۰فیلم و عکس های شاهدان 
 عینی این سانحه جمع آوری می شود. به گزارش

»وطن ام��روز« محمد ش��هبازی، مدیرکل دفتر 
ایمنی و بررسی سوانح سازمان هواپیمایی کشوری 
طی اطلاعیه ای اعلام کرد: از همه کسانی که شاهد 
سقوط هواپیمای ایران- ۱4۰ بوده اند یا از آن فیلم 
و عکس تهیه کرده اند، می خواهیم اطلاعات خود 
را به منظور بررسی علت سانحه در اختیار سازمان 
هواپیمایی کش��وری قرار دهند. ش��هبازی اظهار 
داش��ت: به منظور جم��ع آوری اطلاعات مربوط 
به س��انحه هواپیمای ایران- ۱4۰ از همه کسانی 
که ش��اهد س��قوط هواپیما بوده یا از آن فیلم و 
عکسی تهیه کرده اند یا اطلاعاتی در این باره دارند 
درخواس��ت می شود از طریق مسیرهای ارتباطی 
اعلام شده اطلاعات خود را در اختیار دفتر ایمنی 
و بررسی سوانح سازمان هواپیمایی قرار دهند. وی 
با بیان اینکه اطلاعات دریافت شده فقط به منظور 
بررسی س��انحه مورد استفاده قرار خواهد گرفت، 
افزود: در صورتی که افراد مایل باش��ند می توانند 
اطلاعات، فیلم و عکس خود را به صورت بدون نام 
و مشخصات به نشانی aig@cao.ir ارسال کنند 

یا با شماره تلفن ۶۶۰7352۶ بگیرند.

مرکز کنترل کیفیت هوای تهران  اعلام کرد

نا سالم بودن هوای پایتخت

سخنگوی مرکز کنترل کیفیت هوای تهران 
از افزایش شاخص و شرایط ناسالم هوای پایتخت 
خبر داد. حش��مت الله بسطامی سخنگوی مرکز 
کنت��رل کیفیت هوای تهران ب��ا اعلام این خبر 
به باش��گاه خبرنگاران گفت:  شاخص کیفی روز 
چهارشنبه هوای تهران به ۱۰۱ واحد رسید  که 
نس��بت به روز گذش��ته)89( ۱2واحد  افزایش 
داشته است که با توجه به شاخص هوای تهران 
برای گروه های حساس جامعه در شرایط ناسالم 
ق��رار دارد. بس��طامی آلاینده ش��اخص را ذرات 
معل��ق کوچک ت��ر از 2/5 میکرون اع��لام کرد و 
افزود:  به پیش بینی س��ازمان هواشناسی بشدت 
آلاینده ها افزوده خواهد شد. وی خاطرنشان کرد:  
بیماران قلبی تنفس��ی، کودکان و سالمندان از 
ت��ردد غیر ضروری در فض��ای آزاد تا حد  امکان 

خودداری کنند.

نبض جامعه

حامد نجفی مهر: بی��ش از 3 ماه از روزی 
که طرح تحول س��لامت در کشور کلید 
خورده، گذش��ته اس��ت. در ای��ن مدت 
هم��واره دیدگاه ه��ای گوناگون��ی درباره 
این طرح ملی که ب��ا هدف ایجاد تحول 
در نظام س��لامت جامعه ش��کل گرفت، 
مطرح شده است. از زمان آغاز به کار این 
ط��رح در حوزه س��لامت تاکنون هر چه 
به پیش می رویم امیدها و البته بیم های 
بیش��تری درباره نحوه اجرا و چگونگی به 
سرانجام رس��یدن برنامه های مطرح شده 
در ای��ن طرح خودنمایی می کند. یکی از 
موضوعاتی که از هم��ان روزهای آغازین 
ط��رح ذهن بس��یاری از کارشناس��ان و 
اعضای کمیس��یون بهداش��ت و درمان 
مجلس را به خود مش��غول کرد موضوع 
تامین اعتبار و چگونگی فراهم آمدن منابع 
مالی طرح تحول س��لامت بود. نگرانی از 
کسری بودجه در اجرای این طرح و تامین 
نشدن منابع مالی آن زمانی به اوج رسید 

که برنامه ریزی های صورت گرفته بر اساس انصراف مردم 
از دریافت یارانه نق��دی برخلاف پیش بینی های صورت 
گرفت��ه رقم خورد و چالش جدی��دی برای تامین منابع 
مالی این طرح س��ر راه دولت قرار گرفت. به وجود آمدن 
چنین ش��رایطی باعث ایجاد نگرانی درباره فرجام طرح 
تحول نظام سلامت شد تا جایی که حسینعلی شهریاری 
رئیس کمیسیون بهداشت و درمان مجلس نیز ضمن ابراز 
نگرانی از تامین منابع مالی این طرح آن را پاشنه آشیل 
دولت معرفی ک��رد. این روزها هر چند کام مردم از موج 
مثبت ایجاد ش��ده در راستای تحولات صورت گرفته در 
حوزه سلامت ش��یرین است و از کاهش سهم پرداختی 
بیماران راضی به نظر می رس��ند اما همواره این نگرانی را 
هم مطرح می کنند که چه تضمینی برای تداوم این طرح 
وجود دارد؟ این پرسشی است که وزیر بهداشت در پاسخ 
آن به »وطن امروز« می گوید: برای همه فعالیت هایی که 
تاکنون درقالب طرح تحول سلامت گنجانده شده است 

ج��ای نگرانی وجود ندارد و می توان بدون دغدغه تامین 
اعتبار شاهد پیشرفت آن باشیم. وی در ادامه می افزاید: اما 
حلقه ه��ای دیگری در این زنجیره وجود دارد که تنها در 
صورت تامین شدن اعتبارات می توان به عملیاتی شدن 
آنها امیدوار بود. این موارد که باید در طرح تحول سلامت 

به اجرا درآید بیشتر در حوزه بهداشت قرار دارد.
نیاز به اعتبار داریم ■

به گفته سیدحسن قاضی زاده هاشمی اجرای بسته 
خدمات بهداش��تی در ط��رح تحول س��لامت با تاخیر 
ص��ورت گرفته و دلی��ل این وقفه زمانی هم مش��کلات 
مالی و اعتباری اس��ت. وزیر بهداش��ت با اشاره به تاخیر 
آمده در اجرای طرح های بهداشتی بیان داشت:  به وجود 
به ای��ن دلیل که تحویل و تخصیص یک درصد افزایش 
مالیات بر ارزش افزوده به طرح تحول س��لامت تاکنون 
انجام نشده اس��ت برخی از موارد در اجرای طرح تحول 

سلامت با مشکل مواجه شده است.

منتظر اعتبار پزشک خانواده هستیم ■
وی در ادامه یادآور می ش��ود: از دیگر موضوعاتی که 
هنوز به وزارت بهداشت تحویل داده نشده است، اعتبارات 
طرح پزش��ک خانواده است.به باور هاشمی، درباره تداوم 
طرح تحول س��لامت جای نگرانی وجود ن��دارد و برای 
طرح هایی که تا پایان سال برنامه ریزی شده و در دستور 
کار قرار گرفته است اعتبارات تامین شده است و اگر در 
انجام بقیه برنامه ها یا شروع سایر طرح ها تاخیری وجود 
دارد فقط به این دلیل است که خدمتی را شروع نکنیم 
که ناتم��ام بماند و برای مردم توقع ایجاد کرده باش��یم 
و دو یا س��ه ماه بعد طرح متوقف ش��ود. وی با اشاره به 
بلندمدت بودن طرح و برنامه ریزی های صورت گرفته برای 
س��ال های آینده نیز خاطرنشان کرد: آینده و تداوم طرح 
تحول سلامت به تصمیم مجلس شورای اسلامی بستگی 
دارد. هاش��می تصریح می کند: همه ارکان قانونگذاری و 
تصمیم گیری و بودجه با نمایندگان مجلس اس��ت و اگر 

ببینند م��ردم از انجام ای��ن طرح راضی 
هس��تند باید برای تداوم این موج مثبت 

آنها هم گام هایی را بردارند.
هنوز اول راه هستیم ■

به گفته وزیر بهداش��ت، طرح تحول 
س��لامت در ابتدای راه ق��رار دارد و غیر از 
انجام ج��زء کوچکی از ای��ن طرح هنوز 
اقدامات اساس��ی انجام نشده است و این 
جزء کوچک در برابر آنچه شایسته مردم 
ایران اس��ت به هیچ وجه قابل مقایس��ه 
نیست. وی اظهارداش��ت: با توجه به این 
موضوع ض��رورت دارد نمایندگان نه تنها 
اعتبارات فعلی بلکه اعتبارات بیشتری را 
برای تضمین تداوم طرح تحول س��لامت 
تصویب کنن��د تا مطابق با فرمایش مقام 
معظم رهبری در سیاس��ت های ابلاغی، 
س��هم س��لامت در بودجه متوسط سهم 
سلامتی باشد که کشورهای همسایه ما 

در بودجه هایشان لحاظ کرده اند.
منابع پایدار در بودجه 94 ■

به باور هاش��می، از نمایندگان این انتظار وجود 
دارد که در بودج��ه 94 هم منابع پایدارتری را برای 
طرح تحول سلامت پیش بینی کنند و هم این اعتماد 
را در مردم ایجاد کنند که به سلامت مردم به صورت 
همه س��اله فکر می کنند و نه اینک��ه مقطعی کاری 
صورت گیرد و طرح نمادین باش��د. وزیر بهداش��ت 
با تاکید بر نقش نماین��دگان در تضمین اجرای این 
طرح یادآور می شود: نمایندگان مجلس باید گره ها و 
مشکلات مردم را در حوزه درمان به صورت بنیادین 
و با توجه به هدف گذاری صورت گرفته از سوی مقام 
معظم رهبری انجام دهند. وی بیان داشت: تضمین 
تداوم طرح تحول س��لامت با ایجاد بیمه های قوی و 
تخصی��ص منابع مالی پایدار از س��وی مجلس انجام 
پذیر اس��ت تا با این شیوه مشکلات مردم به حداقل 
برسد و به جایی برس��یم که بیمار به جز رنج و درد 

بیماری مشکل دیگری نداشته باشد.      

گ�روه اجتماع�ی: تهرانی ها تنها تا 
4۰ روز دیگ��ر می توانند از آخرین 
ذخایر آب س��دهای لار و لتیان ب��رای مصارف خود 
اس��تفاده کنند. این هشدار جدی است و این بحران 
ش��هر تهران را در حال��ت اضطرار قرار داده اس��ت. 
محسن پیرهادی، عضو شورای شهر تهران با اشاره به 
گزارش هایی  که  شرکت آبفای تهران به تازگی ارائه 
کرده و نشان می دهد ذخیره آبی سدهای لار و لتیان 
به مهرماه نیز نمی رسد، گفت:  به عبارت ساده تر باید 
بیان کرد که تهرانی ها تنها تا 4۰ روز دیگر می توانند 
از آخری��ن ذخایر آب این س��دها برای مصارف خود 
اس��تفاده کنند. این هشدار جدی است و این بحران 
ش��هر تهران را در حالت اضطرار قرار داده است. اگر 
فکری به حال کم آبی تهران آن هم با جمعیت ساکن 
۱۰میلیون نفری نشود، معلوم نیست باید شاهد چه 
پیشامدی باشیم. پیرهادی تاکید کرد: طبق گزارشی 
که ش��رکت آبفای تهران ارائه کرده اس��ت؛  نیاز آبي 
ش��هر تهران درس��ال 93، یک میلیارد و 35میلیون 
مترمکعب اس��ت. این در حالی اس��ت که هر س��ال 
مدیران آبفای تهران با همکاري آب منطقه اي از سد 
لار آب را به لتیان انتقال داده اند که البته امسال نیز 
با این مشکلات روبه رو هستند. وی خاطرنشان کرد: 
از ابتداي سال تا امروز 2۶ میلیون مترمکعب کاهش 
برداشت آب از سد لتیان وجود داشته است. درحال 
حاضرحج��م آب لتی��ان به 5۰ میلی��ون مترمکعب 

رسیده، این در حالی است که 
تا امروز 375 میلیون مترمکعب 
آب در اس��تان از ابتداي س��ال 
تولید شده و کمترین برداشت 
آب از س��د لتیان بوده اس��ت. 
همچنی��ن درحال حاضر س��د 

لار 5۰ میلیون متر مکعب و س��د لتیان 48 میلیون 
مترمکعب آب دارد.

شهریورماه آغاز بحران بی آبی ■
وی ب��ا بیان اینک��ه تهرانی ها در ش��هریور ماه با 
بحران کمب��ود آب روبه رو می ش��وند  به مهر گفت: 
بح��ران کمب��ود آب می تواند در ش��رایط کنونی از 
بحران هایی مانند س��یل و زلزل��ه مدیریت به مراتب 
سخت تری داشته باشد. آب مایه حیات است و تحمل 
کم آبی برای ش��هر پرجمعیتی مانند تهران سخت و 

طاقت فرساست.
مدیریت با کاهش فشار آب ■

این عضو شورای شهر تهران  اظهار داشت: تا امروز 
با کاهش فشار آب سعی شده مشکل کم آبی در تهران 
کنترل شود اما با توجه به مصرف بالای سرانه آب در 
کشور و بویژه در تهران و احتمال نبود بارش باران در 

فصل پاییز می توان به این مساله 
اش��اره کرد که تهران تا شهریور 
ماه آب دارد و پس از آن با بحران 
بزرگ بی آبی روبه رو می شود چرا 
که دیگر امکان برداشت آب از 2 

سد لار و لتیان وجود ندارد.
کدام پهنه های تهران بی آب ترند ■

پیرهادی با بیان اینکه  نمی توان پهنه های بحران 
کم آبی را در تهران مشخص کرد اما به نظر می رسد 
این بحران در پهنه غرب و جنوب غربی تهران بیشتر 
است، بیان داشت: اگر پروژه بزرگ آبي منطقه بعثت 
تا 2 ماه آینده افتتاح ش��ود، ب��ار تصفیه خانه 3 و 4 
جنوب شرقي تهران کمترش��ده و می توان آب را به 
غرب تهران انتقال داد اما باید به این موضوع نیز اشاره 
کرد که شمال ش��رق تهران نیز با مشکل بزرگ کم 

آبی روبه رو خواهد شد.
احتمال جیره بندی آب ■

این عضو ش��ورای ش��هر تهران با تاکید بر اینکه  
یکی از مشکلات امسال در شهر تهران کم آبی است، 
تصریح کرد:  اگر صرفه  جویی 25 درصدی نداش��ته 
باشیم دچار جیره بندی آب و مشکلات خواهیم شد. 

همه باید دس��ت به دست هم بدهیم تا از این بحران 
خارج ش��ویم. پیرهادی با اش��اره به اینکه 3 میلیون 
و 8۰۰ هزار مش��ترک آب در ته��ران داریم، تصریح 
کرد: از این تعداد 4۰۰ هزار مش��ترک غیرمسکوني 
و 3میلیون و 4۰۰ هزار مش��ترک مسکوني هستند. 
از میان مشترکان مس��کوني 2 میلیون و 7۰۰ هزار 
نفر زیر 2۰میلیون مترمکعب یا همان حد استاندارد 
مصرف دارند این در حالی اس��ت ک��ه 7۰۰هزار نفر 
بیش از حد اس��تاندارد و ت��ا 42 درصد آب تهران را 

مصرف مي کنند.
کم توجهی سازمان های مسؤول به بی آبی ■

وی با اش��اره به مشکلات آبی شهروندان مناطق 
۱8 و ۱9 ته��ران، گف��ت: کم توجهی س��ازمان های 
مس��ؤول در قب��ال تامی��ن آب در برخ��ی مناطق و 
محله های شهر تهران باعث شده شهروندان ساکن در 
این محله ها که از اقشار کم درآمد و ضعیف هستند با 
مشکل مواجه باشند. نمونه آن نیز محله خلیج فارس 
شمالی در منطقه ۱8 تهران است که با مشکل قطع 

مکرر آب و برق دست به گریبان هستند.
فرسودگی 30درصدی شبکه آبرسانی ■

پیرهادی با بیان اینکه 3۰ درصد شبکه آب رسانی 
پایتخت فرسوده است، یادآرو شد: مشکل فرسودگی 
شبکه آبرسانی پایتخت را می توان حاکمیتی حل کرد 
و دولت، مجلس و ش��هرداری با کمک هم تجهیزات 

آبرسانی را نوسازی کنند.

گروه اجتماعی: عضو هیات مدیره 
ایران ضمن  داروس��ازان  انجمن 
اشاره به چالش ها و مش��کلات جامعه  داروسازی، 
نس��بت به قرار گرفتن ایران در رتبه دوم آسیا در 
زمینه مصرف دارو هش��دار داد. ایسنا در این باره 
نوشت: حمید خیری، مدیر روابط عمومی انجمن 
داروس��ازان ایران، در آستانه برگزاری کنگره ملی 
روز داروس��ازی که با محوریت توسعه طب سنتی 
و جایگاه داروس��ازان در سیاس��ت های کلان نظام 
س��لامت برگزار می ش��ود، درباره می��زان مصرف 
دارو در ای��ران گفت: ایران به لح��اظ مصرف دارو 

در آس��یا پس از چی��ن دومین جای��گاه را دارد و 
در جهان در ردیف بیس��تم ق��رار دارد. وی افزود: 
از نظ��ر میزان مص��رف خودس��رانه دارو نیز ایران 
3 برابر دیگر کش��ورهای دنیا مصرف خودس��رانه 
دارد. آماره��ا حاک��ی از آن اس��ت که ه��ر ایرانی 
 س��الانه حدود 34۰ قرص مص��رف می کند. عضو 
هیات مدیره انجمن داروسازان ایران تصریح کرد: 

اینکه مصرف خودس��رانه دارو در ایران بالاس��ت، 
نیازمند فرهنگسازی است تا این مصرف خودسرانه 
کاهش یاب��د. مس��کن ها بیش��تر در ردیف بالای 
مصرف خودس��رانه قرار دارند. خیری ادامه داد: در 
داروسازی سنتی به دنبال ارتقای جایگاه داروساز 
هستیم، چراکه داروساز و داروخانه از ارکان اصلی 
نظام سلامت به شمار می روند. داروسازان گروهی 

از جامعه پزش��کی هس��تند که به سهولت و بدون 
واس��طه با بیماران ارتباط دارند و در صورت لزوم 
به بیمار مش��اوره خواهند داد. وی بر لزوم کاربرد 
اس��تانداردهای لازم در جهت به کارگیری اخلاق 
و عملک��رد داروس��ازان در اداره داروخانه ها تاکید 
کرد و بیان داشت: امانتدار بودن در مقابل بیماران، 
احترام گذاشتن به آنها، تثبیت جایگاه داروساز در 
چرخه سلامت و استفاده از قوه تشخیص حرفه ای 
به نفع بیم��اران می توانند از اس��تانداردهای اداره 
داروخانه باشند و امروز این موضوع به میزان بسیار 

زیادی مدنظر قرار دارد.

وزیر بهداشت در گفت وگوی اختصاصی با »وطن امروز« مطرح کرد

برای ادامه طرح تحول نیاز به اعتبار داریم
آوای شهر

آژیر

پنجشنبه 30 مرداد 1393وطن امروز  شماره 1394 

جانشین رئیس پلیس کشور خبر داد

برخورد با هنجارشکنان در فرودگاه ها
سخنگوی کمیسیون اجتماعی مجلس  عنوان کرد

لزوم حمایت دولت از بیمه ناباروری
دس��تورالعمل  اجتماع�ی:  گ�روه 
در  هنجارش��کنان  ب��ا  برخ��ورد 
 فرودگاه ه��ا تهی��ه و ابلاغ ش��ده اس��ت. ب��ه گزارش 
»وطن امروز« سردار حسین اشتری، جانشین رئیس 
پلیس کشور به موضوع پوشش مسافران در فرودگاه 
اش��اره کرد و گف��ت: همه ما به ارزش های اس��لامی 

معتقدیم و در جامعه اس��لامی 
زندگی می کنیم، باید هماهنگی 
بین دس��تگاه ها برای برخورد با 
افرادی ک��ه در فرودگاه ها رفتار 
ناهنج��ار دارند، انجام ش��ود. به 
گفت��ه جانش��ین رئیس پلیس 

کش��ور برخورد با افراد بدحجاب و هنجارشکن باید 
به صورت آرام و با ظرافت خاصی انجام ش��ود اما این 
موضوع بدین معنی نیست که برخورد با ناهنجاری ها 
متوقف شود. وی با اعلام اینکه باید با افراد هنجارشکن 
برخورد ش��ود، افزود: اگر با این افراد برخورد شود آنها 

جسارت پیدا نمی کنند که با وضعیت بد ظاهر شوند. 
اشتری خواستار هماهنگی پلیس و سپاه در برخورد با 
ناهنجاری ها شد و بیان داشت: عمده مسافران موارد 
اخلاقی و اجتماع��ی را رعایت می کنند که ما از آنها 
تش��کر می کنیم اما گویا برخی فرودگاه های کش��ور 
تافته جدا بافته هستند. جانشین رئیس پلیس کشور 
خاطرنش��ان کرد: دستورالعمل 
مش��خصی ب��رای برخ��ورد با 
هنجارشکنان در فرودگاه ها تهیه 
و ابلاغ ش��ده است و در مرحله 
اول به مس��افرانی ک��ه اقدام به 
ناهنجاری می کنند تذکر داده و 
در موارد بعدی طبق ضوابط برخورد می کنیم. وی با 
اشاره به پوشش میهمانان خارجی تصریح کرد: قبل از 
ورود میهمانان خارجی با همکاری میراث فرهنگی و 
وزارت امور خارجه تذکرهای لازم به آنها داده می شود 

ضمن اینکه آنها باید قوانین کشور ما را رعایت کنند.

گروه اجتماعی: بیمه ها برای پوشش 
داروه��ای ناباروری نیاز به حمایت و 
اعتبارات دول��ت دارند در غیر این صورت نمی توان آنها 
را ملزم به پوش��ش این دارو ک��رد. عباس قائدرحمت، 
س��خنگوی کمیس��یون اجتماعی مجلس درباره نبود 
پوش��ش بیمه ای برای داروهای ناباروری به مهر گفت: 

بیمه ها برای پوشش این داروها 
هزینه هایی را باید تقبل کنند و 
با توجه ب��ه اینکه درآمد دیگری 
ندارند ی��ا باید از بیمه ش��دگان 
بگیرند ی��ا از طریق س��ازمان ها 
دریاف��ت کنن��د. قائدرحمت با 

اش��اره به اینکه داروهای ناباروری گرانقیمت هستند، 
خاطرنشان کرد: بیمه ها برای پوشش داروهای ناباروری 
نیاز به حمایت و اعتبارات دولت دارند در غیر این صورت 
نمی توان آنها را ملزم به پوشش این دارو کرد. وی تاکید 
کرد: با توجه به اینکه پوش��ش داروهای ناباروری یکی 

از سیاست های وزارت بهداشت و دولت است بر همین 
اس��اس دولت باید به بیمه ها کمک کند تا آنها بتوانند 
هزینه های پوشش این داروها را تامین کنند. سخنگوی 
کمیسیون اجتماعی مجلس با اشاره به اینکه 5۰ درصد 
داروهای ناب��اروری را وزارت بهداش��ت تقبل می کند، 
بیان داش��ت: کمیسیون اجتماعی تلاش می کند تا در 
بودجه س��ازمان ها پوش��ش این 
داروه��ا در نظر گرفته ش��ود در 
غیر این صورت نمی توانیم از آنها 
انتظار داش��ته باش��یم که تمام 
هزینه های داروه��ای ناباروری را 
تقبل کنند. وی با اشاره به اینکه 
هزینه داروهای ناباروری زیاد است، اظهار داشت: یکی از 
سیاست های افزایش جمعیت پوشش این داروهاست و 
بر همین اساس باید هزینه پوشش آنها در بودجه سالانه 
در نظر گرفته ش��ود به طوری که بتوانیم در راس��تای 
اجرایی شدن سیاست های افزایش جمعیت گام برداریم.

چهره روز

هشدار

گزارش2

بیمه

عضو شورای شهر تهران :

سدهای پایتخت فقط 40 روز دیگر آب دارد

عضو هیأت مدیره انجمن داروسازان مطرح کرد

رکوردشکنی ایران در مصرف دارو


